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Datum: 2024-01-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 28: Avfallstaxa 2024 

Processen kring avfallstaxan har varit under all kritik. Ägarkommunerna har 
involverats sent i processen och SRV har inte kommit till kommunstyrelsen för att 
gå igenom underlaget inför beslutet. Det underlag som SRV har inkommit med 
inför beslutet kan inte beskrivas som annat än bristfälligt. 

Enligt SRV:s underlag är det framför allt höga drivmedelspriser som påverkar 
verksamheten. En övervägande majoritet av SRV:s lastbilar körs på HVO, som 
efter en sänkt reduktionsplikt har rasat i pris. Jämfört med genomsnittspriset för 
2022 och 2023 ligger priset för 2024 27 procent lägre, trots det föreslås en höjning 
av avgifterna på upp till 27 procent. 

Ett annat skäl som lyfts är övertagande av och utbyggnad av fastighetsnära 
insamling av förpackningar, där höjningen motiveras av osäkerheten kring om 
ersättningsmodellen kommer att täcka hela kostnaden för insamlingen. Givet den 
balanserade vinst som SRV har borde denna osäkerhet kunna hanteras utan 
avgiftshöjningar för 2024, skulle ersättningsmodellen visa sig vara bristfällig blir 
det då lämpligt att göra justeringar inför 2025. 

Det rimliga tillvägagångssättet för att hantera avfallstaxan vore att SRV 
specificerar kostnaden för respektive del som ligger till grund för höjningen och 
gör sig tillgängliga för frågor från ägarkommunerna i god tid. Det vi ser nu är svårt 
att tolka som annat än en ren schablonhöjning utan något vidare underlag, i tider 
när invånarna redan har en pressad ekonomi. Av den anledningen kan inte 
Sverigedemokraterna delta i beslutet. 

 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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